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[Indenrigsministeren.] 
første behandling 홢 det findes i Folketings- 
tidende sp. 2902 홢 siger: 

"Da loven om den kommunale ind- 
komst- og ejendomsbeskatning først blev 
gennemført i 1961, er det måske nok i dag 
for tidligt at udtale sig helt bestemt om, 
hvilke virkninger denne lov har haft og 
vil få i fremtiden på omegnskommunernes 
økonomi" 

홢 jeg kan tilføje: disse love. Der er sket 
noget i de tre år, men der er altså ikke sket 
en ændring af selve erhvervsskatteordnin- 
gen eller en løsning af dette meget store 
problem. 

Det ærede medlem hr. Jens Chr. Christen- 
sen sagde, at han havde ønsket af få gen- 
nemført den ordning, at beboerne i kom- 
muner, der havde en højere beskatning end 
de pågældendes erhvervskommune, blev fri- 
taget for erhvervsskat, men det ærede med- 
lem erkendte, at det rejste store problemer, 
og ville derfor ikke stille forslag derom. 
Deri er jeg enig med det ærede medlem. 

Endelig kommer spørgsmålet om den 
midlertidige ordning, som det ærede med- 
lem hr. Herluf Rasmussen rejste. Det er 
rigtigt, at der dengang blev sagt, at det var 
en midlertidig ordning, og jeg tror også, at 
det, da lovforslaget blev fremsat, blev sagt, 
at det måske kunne være svært at finde 
frem til en endelig løsning inden for denne 
årrække. Jeg kan ikke give endeligt løfte 
om, at det kan nås inden for de første to år, 
således som det ærede medlem hr. Herluf 
Rasmussen ønskede at jeg skulle give ud- 
tryk for det her i dag; men jeg kan give 
det løfte, at jeg skal bestræbe mig for inden 
for de to år at finde en bedre løsning, en 
fastere løsning og en mere retfærdig løs- 
ning på disse skattespørgsmål. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Der foretoges først afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om ændring af lov om 
erhvervsskattens afløsning i visse kommuner 
m. v. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang 
til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Man gik dernæst til afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om ændring af lov 
vedrørende personlig skat til kommunen. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse imod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
indfødsrets meddelelse m. v. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1441, 
fremsættelsen i tidenden sp. 3530). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Axel Ivan Pedersen: Jeg foreslår, at lov- 
forslaget henvises til indfødsretsudvalget. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om sygehusvæsenet. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1463, 
fremsættelsen i tidenden sp. 3527). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 


